
Protokół 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Komisji Budżetu  

i Finansów, Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej, Komisji Społecznej oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

w dniu 18 listopada 2024 r. 

 

 

 W posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Przestrzennej, Komisji Społecznej, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji udział wzięli członkowie komisji i zaproszeni goście (lista obecności 

stanowi zał.). Protokół sporządziła Weronika Czarnecka.  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Wioleta Michalak, 

która powitała obecnych i zaproponowała następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 21 października 2024 r. 

4. Zapytania i wnioski. 

5. Omówienie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Mogilno na rok 2024. 

6. Omówienie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mogilno na lata 

2024 – 2039. 

7. Omówienie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

8. Omówienie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę obliczania 

podatku rolnego na terenie Gminy Mogilno w 2025 r. 

9. Omówienie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Kłodzko z przeznaczeniem na usuwanie skutków klęski żywiołowej - powodzi, która 

wystąpiła na terenie Gminy Kłodzko we wrześniu 2024 r. 

10. Omówienie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu roku 2024 z przeznaczeniem na dotacje celowe dla OSP na zakup samochodów 

ratowniczo-gaśniczych. 

11. Omówienie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania przez Gminę 

Mogilno na świadczenie usługi polegającej na modernizacji oświetlenia drogowego na 

terenie Gminy Mogilno. 

12. Omówienie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Mogilno lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach,  

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do 

udzielania ulg. 

13. Omówienie uchwały w sprawie zmiany stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego na 

rok 2024. 

14. Omówienie uchwały w sprawie stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego na rok 2025. 

15. Omówienie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia w prowadzonych przez 

gminę Mogilno przedszkolach publicznych. 

16. Omówienie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku utworzonym przez Gminę Mogilno oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

17. Omówienie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Mogilno”. 

18. Omówienie uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum Ziemi Mogileńskiej w Mogilnie z siedzibą 

w Chabsku. 

19. Omówienie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Mogilnie. 



20. Omówienie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Mogileńskiej Rady Seniorów  

i nadania jej statutu. 

21. Omówienie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Mogilnie. 

22. Omówienie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Gminy Mogilno, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Mogilno, warunków i zasad 

korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków. 

23. Omówienie uchwały w sprawie użytku ekologicznego znajdującego się na terenie gminy Mogilno. 

24. Omówienie uchwały w sprawie pomników przyrody znajdujących się na terenie gminy Mogilno. 

25. Omówienie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Mogilno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok. 

26. Omówienie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej oznaczonej ewidencyjnie jako 

działka nr 521/12, położonej w miejscowości Mogilno. 

27. Omówienie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości oznaczonej jako część działki nr 

1960/2, obręb Mogilno, na okres dłuższy niż 3 lata w trybie bezprzetargowym na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy. 

28. Omówienie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych w ramach 

programu „Ciepłe Mieszkanie” realizowanego na terenie Gminy Mogilno. 

29. Informacja na temat realizacji zadań gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności tych zwierząt na terenie gminy Mogilno. 

30. Informacja na temat systemu utrzymania czystości w gminie Mogilno. 

31. Sprawozdania z funkcjonowania gminnych jednostek organizacyjnych za miesiąc październik. 

32. Zakończenie. 

 

Ad. 2 

W punkcie nie podjęto dyskusji. Porządek został przyjęty. 

 

Ad. 3 

W punkcie nie podjęto dyskusji. Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący rady Paweł Molenda zwrócił uwagę na panujący w kinie „Wawrzyn” nieporządek. 

Ostatnio odbyła się ładna uroczystość „Serce Mogilna”. Wstyd go było za to, jak wygląda kino. 

Pajęczyny na ekranie i głośnikach, kurz.  

Zastępca burmistrza Marcin Łączny poinformował o nieobecności Burmistrza Mogilna oraz Skarbnik 

Gminy, z uwagi na fakt podpisania umowy w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska.  

W kwestii czystości kina, przekazał, że burmistrz już odbył na ten temat rozmowę z dyrektorem 

Mogileńskiego Domu Kultury. 

 

Ad. 5 

Zastępca Burmistrza Mogilna wymienił zmiany budżetowe, zadania zaplanowane w projekcie 

uchwały. 

Radny Robert Maćkowiak zauważył, iż w projekcie ujęto zwiększenie planu z tytułu sprzedaży 

węgla. Zapytał, czy dużo go pozostało na stanie gminy. 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny odpowiedział, że ok 50 t. Dodał, że ciepłownia nie może go 

wykorzystać, gdyż najpierw musiałaby go przerobić. Węgiel traci kaloryczność, należałoby go 

sprzedać do końca roku. Obecna cena za tonę wynosi ok. 1200 zł. 

 

Ad. 6 

W punkcie nie podjęto dyskusji. 

 



Ad. 7 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wyjaśnił, że projekt uchwały przewiduje zwiększenie stawki 

podatku o stopę inflacji – 5%. Wymienił kwoty wynikające z podwyżki podatku za m2. Dodał, że 

zwiększenie stawek o procent inflacji nie jest wygórowane, mieszkańcy nie powinni drastycznie 

odczuć podwyżki. 

Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Karolina Molenda powiedziała, że następstwem 

podwyżki będzie dodatkowy wpływ do budżetu gminy w wysokości 766.000 zł na tę chwilę, ubytek  

w dochodzie wynosi ok. 1 mln zł. Wymieniła stawki w gminach ościennych. 

 

Ad. 8 

Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Karolina Molenda poinformowała, że stawka 

określona przez GUS wynosi 86,34. Projekt uchwały przewiduje obniżenie jej o 21,34 zł, do kwoty  

65 zł. Zaproponowana stawka otrzymała pozytywna opinię związków rolniczych. Wzrost dochodów 

wyniesie ok. 129.000 zł, w połowie wystarczy na pokrycie ulg. Wymieniła stawki w gminach 

ościennych. 

Przewodniczący rady Paweł Molenda stwierdził, że cena żyta jest realna, cena gusowska jest 

zawyżona, wzięła się z ceny sprzed 2 lat.     

 

Ad. 9 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wyjaśnił, że uchylenie uchwały jest następstwem prośby 

wójta gminy Kłodzko. Poprosił on, by środki zostały przekazane dopiero w przyszłym roku. 

  

Ad.10 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny przekazał, że projekt uchwały korekty wysokości pożyczki  

o ok. 1.700 zł, jest wynikiem postępowania przetargowego. 

 

Ad. 11 

Zastępca Burmistrza Mogilna poinformował, że w pierwotnej uchwale zawarto kwotę pożyczki  

w wysokości 6.355.174,82 zł. W wyniku negocjacji z ENEA, przy spełnieniu naszych oczekiwań, kwota 

uległa zmniejszeniu do 5.982.015,48 zł, tj. o ponad 373 tys. mniejsza. 

Jeśli Rada podejmie uchwałę, umowa zostanie podpisana na początku grudnia. Wymiana lamp na 

LED nastąpi od początku stycznia. W optymistycznym wariancie zakończenie realizacji powinno 

nastąpić do kwietnia, w bardziej realnym do czerwca. 

Radny Stanisław Redmann stwierdził, że kompleksowa wymiana oświetlenia jest zasadna. 

Potrzeby społeczeństwa w tym zakresie są duże. Zapytał, co stanie się ze starymi oprawami oraz czy 

wysięgniki będą wykorzystane ponownie. Dodał, że opłaty z tytułu oświetlenia są duże, po wymianie 

obniżą się opłaty stałe. 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że lampy stanowią majątek ENEA, stąd firma będzie nimi 

dysponować. Przy okazji negocjacji w sprawie oświetlenia udało się uzgodnić, że na ul. Rynek 

zostaną postawione stylizowane lampy. Dodał, że nadal występują problemy z oświetleniem ulicznym, 

Urząd jest w codziennym kontakcie z ENEA, codziennie są przesyłane zgłoszenia.  

Celem rozwiązania problemy będą wymieniane przekaźniki na te z firmy Orange. 

     

Ad. 12 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wyjaśnił, że projekt uchwały wynika z zaleceń RIO. 

 

Ad. 13 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wyjaśnił, że projekt przewiduje zmianę stawki przedmiotowej 

z 2,54 zł na 2,93 zł. 

 

 



Ad. 14 

W punkcie nie podjęto dyskusji. 

 

Ad. 15 

Dyrektor ZOSiP Katarzyna Barczak poinformowała, że w związku z tym, że stawka nie była nigdy 

waloryzowana, zgodnie z ustawą można ją podnieść tylko o stopień waloryzacji, czyli do  

1,10 zł. 

 

Ad. 16 

Dyrektor ZOSiP Katarzyna Barczak przedstawiła, iż projekt jest wywoływany, z uwagi na 

przyznawany dodatek „Samodzielny rodzic”. Obecna opłata pokrywa ok. 20-25% kosztów, które 

ponosi gmina. Przyznała, że zwlekała z wywołaniem uchwały, jednak otrzymała pismo z ministerstwa 

o skorygowanie opłaty za żłobek. Jeśli ZUS nie dotrzyma terminów związanych z wypłatą 

świadczenia, to opłata za żłobek zostanie zawieszona. Uwzględniając świadczenie „Aktywny Rodzic” 

pobyt w żłobku będzie za darmo. Dla budżetu gminy będzie to spora ulga, trzeba będzie mniej 

dopłacać. 

    

Ad. 17 

Przewodniczący Paweł Molenda poinformował, że zostanie jeszcze złożony wniosek dotyczący 

Pana Stanisława Wojtasińskiego. Radna Wioleta Michalak go odczytała. 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny zadeklarował przygotowanie stosownego projektu uchwały. 

 

Ad. 18 

Radny Łukasz Goździcki wyraził zgodę na zasiadanie w Komisji Rewizyjnej. 

 

Ad. 19 

W punkcie nie podjęto dyskusji. 

 

Ad. 20  

Dyrektor Wydziału Biura Rady Weronika Czarnecka omówiła zmiany zawarte w projekcie statutu 

Mogileńskiej Rady Seniorów, tj. dodanie możliwości wskazania przedstawicieli przez Klub Seniora 

działający w Magazynie Zbożowym, formalności związane ze zwrotem kosztów na dojazdy i noclegi, 

wprowadzenie procedury odwołania radnego seniora.  

 

Ad. 21 

Radny Łukasz Goździcki poinformował, że projekt uchwały jest wywoływany, gdyż zgłosiło się 

więcej chętnych do pracy w Młodzieżowej Radzie Miejskiej w Mogilnie. 

 

Ad. 22 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wskazał, iż w projekcie uchwały dodatkowo umieszczono 

przystanki autobusowe w: Niestronnie, Czagańcu i Mogilnie na ul. Mickiewicza. 

 

Ad. 23 

Zastępca burmistrza wyjaśnił, że co jakiś czas aktualizowany jest centralny rejestr form ochrony 

przyrody. W projekcie uchwały skorygowano powierzchnię użytku ekologicznego, dostosowując ją do 

stanu fatycznego w terenie gminy. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. 

 

Ad. 24 

Zastępca burmistrza wyjaśnił, że podobnie, jak w przypadku użytków ekologicznych, aktualizowany 

jest rejestr pomników przyrody. Wykaz pomników stanowią załączniki do projektu uchwały. 



 

Ad. 25 

Dyrektor Wydziału Promocji i Kultury Marcin Zieliński wyjaśnił, że program określa zasady 

współpracy z organizacjami pozarządowymi. Konieczność uchwalenia programu wynika z ustawy. 

Program uzyskał pozytywną opinię Rady Pożytku Publicznego oraz Rady Sportu. Na przyszły rok 

zaplanowano wsparcie dla organizacji pozarządowych w wysokości 50.000 zł. 

 

Ad. 26 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny przekazał, że nieruchomość wskazaną w projekcie stanowi 

działka zabudowana garażem. 

 

Ad. 27 

W punkcie nie podjęto dyskusji. 

 

Ad. 28 

Zastępca Burmistrza Mogilna stwierdził, że ustawodawca tworząc Program wytworzył problem  

z trybem przyjęcia regulaminu udzielania dotacji. Niektóre gminy przyjmują program uchwałą, inne 

zarządzeniem burmistrza. W naszej gminie zdecydowano się na podjęcie uchwały.  

W projekcie określono warunki, które muszą spełniać wnioskodawcy.  

 

Ad. 29 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Mateusz Lisiecki 

przekazał, iż w sprawozdaniu wykazano wysokość i cel poniesionych wydatków w ramach programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi.  

 

Ad. 30 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Mateusz Lisiecki 

omówił najważniejsze zadania realizowane przez gminę w ramach systemu utrzymania porządku  

i czystości. 

Radna Małgorzata Źrałka przekazała prośbę sołtys Padniewa o postawienie dzwonów na odpady 

segregowane przy boisku w tej miejscowości. 

 

Ad. 31 

Przewodniczący rady stwierdził, że jest podbudowany liczbą kibiców na meczach Sokoła Mogilno. 

Pochwalił pomysł organizacji kącika dla dzieci podczas meczów. 

Radny Łukasz Goździcki zapytał, czy kwota 241.000 zł przeznaczona na wynagrodzenia  

w Mogileńskim Domu Kultury to tylko etaty, czy jakieś dodatkowe umowy. 

Zastępca burmistrza stwierdził, że odpowiedź zostanie udzielona przez dyrektora Jana Szymańskiego 

podczas sesji Rady. 

Radna Małgorzata Staniek zapytała na czym ma polegać współpraca Mogilno Sport sp. z o.o ze 

Stowarzyszeniem TOZ w Mogilnie. 

Prezes Mogilno Sport sp. z o.o. Mateusz Studziński odpowiedział, że miesiąc wcześniej rozmawiał  

z wiceprezes stowarzyszenia, radną Dorotą Czarnecką, padł pomysł współpracy. W ramach 

wolontariatu w TOZ, mieszkańcy będą mogli otrzymać zniżki na usługi prowadzone przez spółkę.  

Radny Przemysław Majcherkiewicz zwrócił uwagę, że od wielu miesięcy mówi się o ponownej 

rewitalizacji parku. Przypomniał, że radna Wioleta Michalak zwracała już uwagę na potrzebę wymiany 

sprzętu na placu zabaw. Park z miesiąca na miesiąc ulega dewastacji. Radny powiedział, że od 

kilkunastu lat walczy o zatrudnienie opiekuna parku – ogrodnika. Park wymaga stałej, bieżącej 

konserwacji. Są wielkie zaniedbania zieleni miejskiej. Wspomniał o platanach, które uschły, gdyż nie 

były podlewane. 



Następnie stwierdził, że nie tylko gmina zaniedbuje zieleń, także przy drodze powiatowej  

w Świerkówcu są pousychane drzewa. Pochwalił wykonanie drogi powiatowej Wszedzień-Chałupska. 

Zwrócił uwagę na fakt, iż nie podejmuje się rozmów na temat rozwiązania problemów 

komunikacyjnych na ul. Hallera. Stwierdził, że władza nie ucieknie od tego tematu. W opinii radnego 

powinien zebrać się zespół urbanistów, który opracuje rozwiązanie. W jego opinii burmistrz Leszek 

Duszyński miał ciekawy pomysł budowy północnej obwodnicy Mogilna. W części rozwiązałoby to 

problemy komunikacyjne centrum miasta.  

Następnie radny stwierdził, że otoczenie dworca PKP ładnie komponuje się z otoczeniem. 

Przypomniał, że prawie 30 lat temu, z budżetu gminy zakupiono stylowe lampy, które znajdowały się 

przy dworcu. Nie wie, czy zostały zabezpieczone podczas remontu. Chciałby, aby zostały odświeżone 

i ponownie postawione. 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wyjaśnił, że w budżecie na rok 2025 zostaną zabezpieczone 

środki na sporządzenie dokumentacji zmiany organizacji ruchu na ul. Hallera, w tym na powrót do 2 

pasów ruchu. Projekt parku jest na ukończeniu, dla gminy dużym obciążeniem może być wymiana 

całej infrastruktury elektrycznej, co jest niezbędne. Prawdopodobnie rewitalizację parku trzeba będzie 

podzielić na etapy. 

Jeśli chodzi o tzw. łąkę przy ul. Padniewskiej przekazał, że gmina otrzymała dofinansowania, 

realizacja nastąpi w przyszłym roku.  

Przyznał, że póki co, w Mogilnie brakuje alternatywy dla przejazdu przez wiadukt. Liczy na to, że nowo 

wybudowana droga Padniewko – ul. Wybudowanie w Mogilnie w jakimś stopniu odciąży ruch. Dodał, 

że do projektu budżetu na 2025 r. zostało wpisane zadanie – sporządzenie projektu budowy drogi ul. 

Obrońców Mogilna – ul. Wybudowanie. Cały czas jest tworzona dokumentacja projektowa zachodniej 

obwodnicy Mogilna. Należy zdawać sobie sprawę z faktu, że jakiekolwiek przejście przez 

infrastrukturę PKP będzie wiązało się z ogromnymi kosztami. Nie ma mowy, by PKP zgodziło się na 

przejazd, w grę wchodzi wyłącznie wiadukt. Niestety badania inżyniersko-geologiczne wskazują na 

mało stabilny grunt. Włodarze nie od pomysłu budowy obwodnicy północnej Mogilna. W planach, które 

były tworzone, jest pozostawiony pas pod ewentualną drogę. 

Następnie, zastępca burmistrza zadeklarował, że sprawdzi co się stało z lampami, które stały przy 

PKP. Przypomniał, że było aż 3 podwykonawców dworca. Cieszy fakt, że po wielu latach zakończy się 

jego remont. Gmina będzie miała tam do zagospodarowania część powierzchni. Do rozważenia 

pozostanie pomysł budowy kolejnego parkingu, gdyż samochodów przybywa.  

Radny Mirosław Leszczyński poprosił, by w ramach rozmów z ENEA zapytać o możliwość 

zainstalowania na słupach lamp na ul. Piłsudskiego uchwytów na flagi. Wcześniej uchwyty były, po 

wymianie słupów nie ma. 

Radna Wioleta Michalak zapytała, czy w ramach rewitalizacji parku zostanie wymieniony sprzęt 

na placu zabaw, np. na taki jak przy hali widowiskowo-sportowej. Zapytała, czy nie warto byłoby 

poszerzyć strefę siłowni, póki co są tam 2 sprzęty.  

Zastępca burmistrza odpowiedział, że w pierwszej koncepcji 1 urządzenie kosztowało 1 mln zł, 

zasugerowano, by plac zabaw został wyposażony w tańsze elementy. Plac zostanie doposażony, 

popsute elementy wymienione. 

Radny Leszek Duszyński zgodził się z opiniami radnego Przemysława Majcherkiewicza. Również 

w jego zdaniem należy zadbać o zieleń miejską, stąd w ubiegłej kadencji zdecydowano, że na terenie 

obecnej łąki na ul. Padniewskiej powstanie zielony zakątek. Dodał, że nie rezygnowałby  

z rewitalizacji parku. Ostatnia miała miejsce w 2007 r. czas na lifting tego miejsca. Warto mieć 

projekty, by móc startować w konkursach.  

Stwierdził, że problemy komunikacyjne na ul. Hallera biorą się z ukształtowania terenu, tj. jeziora  

w centrum miasta, torów kolejowych.  

Radny cieszy się z każdego kilometra drogi. Przypomniał, że na obwodnicy wschodniej również zaszła 

konieczność budowy wiaduktu kolejowego. Wyraził zadowolenie z efektu końcowego budowy drogi 

Padniewko-ul. Wybudowanie.  



Zapytał, czy został przesunięty termin oddania projektu budowy zachodniej obwodnicy Mogilna. To 

ważna inwestycja, gdyż transport kieruje się na zachód. Na jej realizację można byłoby wykorzystać 

środki z KPO. Dodał, że gmina nie ucieknie od planów budowy obwodnicy północnej, należy podjąć 

decyzję o zaprojektowaniu drogi. Stwierdził, że rondo Engelskirchen powstało na wniosek 

mieszkańców i radnych. Miasto się „wylewa”, jak analizował najwięcej mieszkańców przybywa do 

Padniewka. 

Radny zapytał o pomysł Mogileńskiej Rady Biznesu na rozładowanie korków. Rada miała go 

wypracować. Radni gminni mieli otrzymać ten pomysł. Stwierdził, że należy myśleć perspektywicznie, 

zaprojektować północną obwodnicę Mogilna. 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny wyjaśnił, że firma projektująca obwodnicę zachodnią złożyła 

wniosek o przedłużenie terminu realizacji zadania z uwagi na przedłużające się uzgodnienia z PKP.       

Przewodniczący Paweł Molenda stwierdził, że zgadza się z radnym Przemysławem 

Majcherkiewiczem oraz radnym Leszkiem Duszyński. Do niedawna korki były tylko w szczycie, teraz 

cały dzień. Firmy się rozwijają, transportu będzie więcej.  

Radny Grzegorz Stochliński przypomniał o dawnej koncepcji wyprowadzenia ruchu z wiaduktu  

w stronę ul. Kasprowicza. Dodał, że gdyby droga Wszedzień – Chałupska była szersza mogłaby 

pełnić rolę mini obwodnicy. 

Zastępca Burmistrza Mogilna zgodził się z przedmówcami. Gmina musi posiadać projekty na 

realizację tych wizji, stąd w projekcie budżetu na rok 2025 przeznacza się środki na dokumentacje 

projektowe. Włodarze planują spotkać się z wykonawcami dokumentacji projektowej, by zapoznać się 

z szczegółowymi przyczynami opóźnienia, poznać ostateczny termin zakończenia realizacji zadania. 

Faktem jest, że bez środków zewnętrznych nie będzie nas stać na budowę. 

Dodał, że uwagi poczynione przez Mogileńską Radę Biznesu mają zostać naniesione na koncepcję, 

na etapie projektowania zostaną przedstawione radnym. 

Przypomniał, że do końca przyszłego roku ma powstać plan ogólny zagospodarowania 

przestrzennego gminy, w którym zostaną wyznaczone rzeczywiste i konkretne kierunki rozwoju. 

Wówczas określi się główne ciągi komunikacyjne, które w przyszłości będziemy chcieli realizować. 

Plany zawsze muszą być podejmowane przez radę. Każdy plan to duże środki, które należy 

zabezpieczyć w budżecie. 

Radny Łukasz Drzazgowski zwrócił uwagę, by przy rozmowach o sieci dróg nie zapominać  

o ścieżkach rowerowych. Na tę chwilę ścieżki są „pourywane”, niekompletne, co sprawia, że dzieci 

dojeżdżające do szkół rowerami nie są bezpieczne. 

Radna Małgorzata Staniek stwierdziła, że dla odciążenia ruchu w mieście jedynym wyjściem jest 

budowa północnej obwodnicy Mogilna. 

Zastępca burmistrza Marcin Łączny zapewnił, że przy planowaniu nowych projektów drogowych, 

ścieżki są uwzględnianie. Przy budowie obwodnicy północnej również trzeba uwzględnić budowę 

wiaduktu, co wiąże się z kosztami. Plusem jest to, że grunty należą do KOWR.   

 

Na tym zakończono posiedzenie.  

 

 

 Protokolant:            Przewodniczący Posiedzenia: 

/-/ Weronika Czarnecka                                                                              /-/ Wioleta Michalak 

 

 


